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ZAB.0002.8.2020  

Protokół nr XX/20 
 z obrad XX Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 28 sierpnia 2020 roku 
 

1) Otwarcie obrad XX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
28 sierpnia 2020 r. o godzinie 1206 otworzył obrady XX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Jana 
Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Panią Jolantę 
Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, przedstawicieli środków 
masowego przekazu a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 
20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
 Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że XX Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał na moje ręce uchwałę nr 290/20 Zarządu Powiatu we Włocławku 
z dnia 21 sierpnia 2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu dotyczące realizacji tego 
porządku.  
Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała Przewodniczącego Rady  
do zwołania XX Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od 
dnia złożenia wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 21 sierpnia 2020 r. Jednocześnie 
Przewodniczący Rady poinformował, że zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg 
posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 
30 ust. 2 Statutu Powiatu.  Przewodniczący Rady poinformował, że do zmiany porządku 
obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co 
oznacza, że  Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, przy czym dodatkowo 
wymagana jest zgoda wnioskodawcy (Zarządu Powiatu).  
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu pismem z dnia 28 sierpnia 2020 r. 
wniósł o uzupełnienie porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 wraz z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem 
jednolitym, 

oraz wprowadzenie następujących punktów: 
 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIX/168/20 Rady 

Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej, 

 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd 
powiatu.   
Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, 
że przystępując do głosowania radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
14 zmienionego porządku obrad XX sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-20 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 15 
zmienionego porządku obrad XX sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za - 20 
Przeciw - 0  
Wstrzymało się - 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały. 
O godz. 1215 na obrady przybyła Pan radna Ewa Kończyńska. Przewodniczący Rady poprosił 
radnych o potwierdzenie swojej obecności. W obradach uczestniczyło 21 radnych.  
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem zmienionego 
porządku obrad o punkt 16 – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 
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XIX/168/20 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-21 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła zmianę do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem zmienionego 
porządku obrad o punkt 17 – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-21 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła zmianę do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby zgłosić 
wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XX sesji ? Radni nie zgłosili 
wniosków.  
Porządek obrad uwzględniający wniosek zarządu powiatu radni otrzymali w dniu sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż dotychczasowy punkt 16 staje się punktem 18 
 a porządek obrad XX sesji składa się z 19 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad 
dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
4) Przyjęcie protokołu nr XIX/20 z dnia 29 lipca 2020 roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XIX Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady Powiatu oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XIX/20 z dnia 29 lipca 2020 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

29 lipca 2020 r. do dnia  20 sierpnia 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 21 sierpnia 2020 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu, a  w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  
- sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem Starosty. 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?    



 4

Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia  2020 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 29 lipca 2020 r. do dnia 20 sierpnia 2020 r. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
21 sierpnia 2020 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 29 lipca 
2020 r. do dnia 20 sierpnia 2020 r. stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
21 sierpnia 2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie środka 

trwałego – aparatu RTG CONTROL X,  w trybie bezprzetargowym, będącego 
własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie 
w trybie bezprzetargowym aparatu RTG o wartości ewidencyjnej  386.958,26 zł brutto. Do 
projektu uchwały dołączona jest uchwała nr 18/20 Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku  z dnia 23 lipca 2020 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał, dlaczego odbywa się to w trybie bezprzetargowym? 
Pan Sławomir Paździerski - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku odpowiedział, że dokonano analizy wyceny tego 
urządzenia i wartość rynkowa urządzenia na dzień dzisiejszy wynosi od 2 000 zł do 20 000 zł 
jeśli będzie w 100% sprawne. W połowie czerwca br. urządzenie uległo zepsuciu (zepsuła się 
główna płyta dotycząca regulacji napięcia). Wartość rynkowa kształtuje się tak jak sprzedaż 
złomu, natomiast koszt złomowania byłby wyższy niż koszt naprawy. Sprzedaż z wolnej ręki 
daje szansę na to, że znajdzie się osoba, która wykupi części poszczególne tego aparatu, co 
pokryje koszty utylizacji.  
Radny Roman Tomaszewski zapytał, który jest rok produkcji aparatu? 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku odpowiedział, że 2015 r. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 sierpnia  2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania w sprawie projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie środka trwałego – aparatu RTG CONTROL X,  
w trybie bezprzetargowym, będącego własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-21 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 sierpnia  2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie środka trwałego – aparatu RTG CONTROL X, w trybie bezprzetargowym, będącego 
własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie środka 
trwałego – aparatu RTG CONTROL X, w trybie bezprzetargowym, będącego własnością 
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Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 sierpnia  2020 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie środka trwałego – aparatu RTG CONTROL X, w trybie bezprzetargowym, 
będącego własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie środka 

trwałego-aparatu mammograficznego, w trybie bezprzetargowym, będącego 
własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
zbycie w trybie bezprzetargowym aparatu mammograficznego o wartości ewidencyjnej  
298.740,00 zł brutto. Do projektu uchwały dołączona jest uchwała nr 19/20 Rady Społecznej 
przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku  
z dnia 23 lipca 2020 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 sierpnia  2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania w sprawie projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie środka trwałego-aparatu mammograficznego, w trybie 
bezprzetargowym, będącego własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-21 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 sierpnia  2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie środka trwałego-aparatu mammograficznego, w trybie bezprzetargowym, będącego 
własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie środka 
trwałego-aparatu mammograficznego, w trybie bezprzetargowym, będącego własnością 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 sierpnia  2020 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie środka trwałego-aparatu mammograficznego, w trybie bezprzetargowym, 
będącego własnością Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
8) Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy  zwiększenia dotacji 
udzielonej przez Radę Powiatu w dniu 31 stycznia 2020 r. z 1.700.000 zł do 2 mln zł 
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z przeznaczeniem na zakup aparatów do diagnostyki obrazowej wraz z modernizacją 
i dostosowaniem pomieszczeń do pracowni radiologicznej.  Do projektu uchwały dołączona 
jest uchwała nr 20/20 Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku  z dnia 19 sierpnia  2020 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 sierpnia  2020 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę techniczną.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. Przewodniczący Rady poinformował, 
że  na ekranie wyświetla się błędny numer punktu. Wyświetla się punkt 9, ale nadal trwa 
głosowanie nad punktem 8.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania w sprawie projektu uchwały 
o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za - 21 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się - 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu 
Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu. 
 
9) Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I  półrocze 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku przedłożył na obrady Rady Powiatu informację 
dotyczącą realizacji planu finansowego jednostki za okres I półrocza 2020 roku. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że na ekranie wyświetla się punkt 10, ale prawidłowo jest to 
punkt 9.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Radny Kazimierz Kaca poprosił o przedstawienie sytuacje finansowej SPZPS we 
Włocławku. 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku poinformował, że I półrocze roku 2020 jednostka zakończyła stratą w wysokości 
1 007 591,37 zł. Jest to strata związana z okresem trwającym od połowy marca do połowy 
czerwca, kiedy to były zmniejszone przychody ze względu na wybuch pandemii w Polsce. 
Dyrektor zaznaczył, że przychody jednostki są zależne od pracy lekarzy. Jeśli nie ma 
pacjentów, to nie ma przychodów. Inne instytucje miały dofinansowanie w postaci ryczałtów, 
dodatków. Jednostka takich możliwości nie miała. Dyrektor dwukrotnie wystąpił o wsparcie 
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do Wojewódzkiego Urzędu Pracy o dofinansowanie i jakiekolwiek wsparcie z tarczy, ale 
otrzymał odpowiedź, że jednostka nie jest przedsiębiorstwem i nie przysługuje jej 
jakakolwiek pomoc. Na dzień dzisiejszy sytuacja jest nadal trudna. Pacjenci obawiają się 
przychodzić do różnych instytucji. Przed pandemią w ciągu godziny przyjmowano 6 
pacjentów a w tej chwili przyjmowanych jest dwóch pacjentów. Jest to trudna sytuacja. 
Dyrektor ma nadzieję, że NFZ lub Ministerstwo Zdrowia znajdzie rozwiązanie, ponieważ nie 
tylko SPZPS jest w  tej sytuacji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
28 sierpnia 2020 r. przyjęła informację z przebiegu wykonania planu finansowego za 
I półrocze 2020 r. Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku. 
Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2020 r. Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 
21 do niniejszego protokołu. 
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej 

Centrum Usług Wspólnych Powiatu Włocławskiego oraz nadania jej statutu.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy utworzenia z dniem 
1 października 2020 r. Centrum Usług Wspólnych Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że § 6 uchwały mówi o wyposażeniu w składniki 
mienia. Radni nie znają koncepcji tworzenia i organizacji jednostki, ponieważ w tym trybie 
nie mogli jej poznać. Radny domyśla się, że od 1 października tworzy się jednostkę CUW a 
od 1 stycznia przyszłego roku zapewnia się wspólną obsługę tych jednostek obsługiwanych. 
Te 3 miesiące są na przygotowanie i zorganizowanie jednostki budżetowej jaką jest CUW. 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych wyposaża się w składniki mienia powiatu 
włocławskiego, w tym składniki dotychczasowo wykorzystywane w jednostkach 
oświatowych. Radny rozumie przez to składniki wszystkie związane z obsługą finansową 
i organizacyjną czyli komputery, wyposażenie biurowe. Radny zapytał jaka była koncepcja 
i dlaczego zrezygnowana z przejęcia pracowników? Czyżby wszyscy pracownicy odchodzili 
na emeryturę z końcem tego roku, że nie było potrzeby przejęcia tych pracowników? Radny 
stwierdził, że najczęściej proponuje się przejście pracowników na podstawie artykułu 231 
Kodeksu Pracy do nowej jednostki, a  tego nie ma. Radny nie wie jaka jest koncepcja. Nie ma 
określenia wyposażenia jednostki w środki finansowe. Przy tym zapisie jednostka budżetowa 
nie może sporządzić planu finansowego, nie ma postaw do działania w okresie 3 miesięcy. 
Nie ma podstawy do wypłaty wynagrodzeń dla zatrudnionych pracowników, zakupu 
podstawowych składników, czy zorganizowania obsługi. Radny ma na myśli obsługę 
informatyczną stworzenie sieci, infrastruktury komputerowej zakup serwerów. W tym 
momencie nie ma planu finansowego to nie ma podstaw do wydatkowania środków na płace 
i wydatki bieżące związane z organizowaniem. Trzy miesiące to czas na zorganizowanie 
i przygotowanie kadry, aby od dnia 1 stycznia prowadzić gospodarkę finansową szkół.  
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski odpowiedział, że idea powołania centrum 
usług wspólnych spowodowana była kilkoma przesłankami. Ma to na celu odciążenie pracy 
dyrektorów, aby zajęli się stricte działalnością edukacyjną, w żaden sposób nie ograniczając 
ich kompetencji, zarządzania w zakresie kadr, funkcjonowania szkoły. Jedynie ma to ułatwić 
pracę w zakresie obsługi finansowo-księgowej. Pozwoli na to na sprawniejsze zarządzania 
ważnym i bardzo kosztownym elementem działalności. W ostatnim roku miały miejsce 
ogromne problemy z pozyskaniem osób mających pełnić funkcję głównych księgowych 
w jednostkach powiatowych. Ogłoszono kilka konkursów. Niestety takie osoby na rynku 
pracy się nie znalazły. W większości samorządów centra usług wspólnych już działają i to się 
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sprawdza. Planowane jest ujednolicenie procesu zarządzania funkcjonowania księgowości, 
sprawozdawczości we wszystkich jednostkach. Obecnie są nowe wyzwania w zakresie 
informatyzacji, sprawozdawczości, jednolitego VAT-u. Do tej pory różnie to wyglądało we 
wszystkich jednostkach powiatowych. Starosta zaznaczył, że nikomu nic nie zarzuca, ale 
poziom zarządzania finansowo-księgowego musi być godny dzisiejszych czasów i spełniać 
kryteria, które tym czasom towarzyszą. W przedmiotowej sprawie odbyły się spotkania 
z dyrektorami szkół, poradni psychologiczno-pedagogicznej. Pozytywna opinia była ze stron 
wszystkich osób zarządzających jednostkami powiatowymi. Na co dzień dyrektorzy mieli 
problemy z funkcjonowaniem tej dziedziny życia. Szkoły mają być rozwijane w zakresie 
edukacyjnym. Potwierdzeniem jest tegoroczny nabór, gdzie udało się otworzyć rekordową 
liczbę oddziałów w szkołach powiatowych. Otwierane są dwa pierwsze oddziały w  Kowalu, 
trzy pierwsze oddziały w Lubieńcu, dwa pierwsze oddziały w  Lubrańcu-Marysinie, dwa 
pierwsze oddziały w ZS w Lubrańcu i trzy oddziały w ZS w Izbicy Kujawskiej. Nigdy taka 
sytuacja nie miała miejsca w latach ostatnich, nie licząc roku poprzedniego, gdzie 
towarzyszyła reforma systemu edukacji  i były podwójne roczniki. Sprawa mienia jest sprawą 
jasną. Plan należy utworzyć po utworzenia jednostki. Dlatego jednostka tworzona jest 
w sierpniu, aby we wrześniu dla niej utworzyć plan i aby od 1 października mogła zacząć 
funkcjonować. Jest to logiczne, naturalne i tak w wyniku konsultacji z rożnymi prawnikami 
ten proces był tworzony. Tworzenie planu finansowego bez istniejącej jednostki byłoby dość 
kuriozalnym rozwiązaniem w ocenie starosty. Jeśli chodzi o kwestie mienia, to w ocenie 
starosty nie ma żadnego problemu, jednostka będzie mieściła się w budynku starostwa na ul. 
Cyganka 28, w pomieszczeniach częściowo zwolnionych przez pracowników, którzy przeszli 
do budynku Starostwa Powiatowego znajdującego się przy ul. Stodólnej. Wykorzystany 
zostanie wszelki sprzęt zakupiony, zarówno na potrzeby starostwa, jak i na potrzeby 
jednostek  organizacyjnych. Jeśli chodzi o rozwiązania informatyczne, to tego też starosta się 
nie boi, były zakupione wiele lat temu oprogramowania do funkcjonowania księgowego, 
sprawozdawczości w oświacie. Niestety do tej pory w jednostkach nie funkcjonowały. To jest 
tylko kwestia uruchomienia i koordynacji pracy. Będą wykorzystane środki finansowe, które 
w latach poprzednich na te rozwiązania były wydane. Jeśli chodzi o pracowników, to ich 
przejście jednoznacznie reguluje kodeks pracy. Nie należy tego przedstawiać w uchwale 
powołującej jednostkę pracy. Mówi o tym art. 231 KP i starosta jednoznacznie stwierdził, że 
wszyscy pracownicy, którzy popracowali do tej pory w jednostkach otrzymają propozycje 
pracy w CUW na zasadach i wymiarze, w którym pracowali do tej pory. Ma to na celu 
usprawnienie  procesu zadania, odciążenie dyrektorów, prowadzenia sprawozdawczości 
finansowej godnej czasów dzisiejszych.   
Przewodniczący Rady zapytał czy zmienią się wynagrodzenia pracowników, którzy przejdą 
do CUW? 
Starosta Włocławski odpowiedział, że reguluje to art. 231 KP, gdzie porównywalne warunki 
pracownikom będą zaproponowane. Jedyna różnica jest taka, że nie będzie 7 głównych 
księgowych tylko 1. W tym przypadku dotyczy to dodatku specjalnego za pełnienie funkcji 
głównej księgowej. Starosta uważa, że ten proces odbędzie się z wzajemnym poszanowaniem 
i zaproponowane zostaną godne warunki dla wszystkich pracowników. Nie jest tajemnicą, że 
część osób zbliża się do wieku emerytalnego lub osiągnęła wiek emerytalny. Dokonana 
zostanie  analiza, ile ostatecznie będzie chętnych osób do przejścia od 1 stycznia, dlatego też 
ta jednostka tworzona jest już w sierpniu, aby od 1 października mogła się spokojnie do tego 
procesu przygotować, aby mogła przejąć akta osobowe, dokumentację finansową. 
Nauczyciele otrzymują wynagrodzenie  z góry. 2 stycznia nowa jednostka musi wypłacić 
pensje nauczycielom, dlatego ten czas na dogranie tych szczegółów i uruchomienie 
funkcjonowania jednostki, w takiej w jakiej funkcjonuje w znacznej części samorządów 
w naszym regionie w Polsce. Jest to praktycznie norma w dzisiejszych czasach 
w samorządach gminy, powiatu, czy województwa.  
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Radny Marek Jaskulski w imieniu klubu radnych Wspólnota Samorządowa wniósł 
o przerwę.  
Przewodniczący Rady  ogłosił przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady Rady i zapytał czy są głosy w dyskusji?  
Starosta Włocławski powiedział, że planuje się ujednolicić strukturę szkół i w każdej szkole 
będzie sekretarz szkoły, który zajmie się sprawami administracyjnymi, edukacyjnymi. 
W poradniach psychologiczno – pedagogicznych będzie również etat administracyjny. 
W szkole nie jest tylko praca finansowo – księgowo – kadrowa, ale także wiele spraw 
bieżących.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, przystąpił do 
procedury głosowania uchwały. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20    
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie utworzenia jednostki 
organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych Powiatu Włocławskiego oraz nadania jej statutu 
została podjęta.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie utworzenia jednostki 
organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych Powiatu Włocławskiego oraz nadania jej statutu 
stanowi złącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie utworzenia 
jednostki organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych Powiatu Włocławskiego oraz nadania 
jej statutu stanowi złącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zapewnienia z dniem 
1 stycznia 2021 r. wspólnej obsługi jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatu jest 
koncepcja, że cała obsługa finansowa jest przekazywana jednostce obsługującej wraz ze 
sprawozdawczością. W zakresie sprawozdawczości jest zapisane, że sporządza się 
sprawozdania budżetowe, finansowe, statystyczne, prowadzenie ewidencji z zakresu 
zatrudniania i wynagradzania.  W § 5 ust. 1 pkt 11 projektu uchwały jest zapis – 
przekazywanie do jednostek obsługiwanych niezbędnych danych finansowych, płacowych, 
kadrowych  w celu sporządzenia kwartalnych i rocznych sprawozdań.  Czytając ten zapis 
należy domniemać, że sprawozdania będą sporządzać dyrektorzy. Jednostki obsługiwane będą 
sporządzały sprawozdania. Nie ma wyszczególnienia jakie. Dla radnego jest to już 
wątpliwość. Sprawozdawczość powinna też być przekazana. Wszystko powinno być 
przekazane. Sprawozdawczość jest w jednostce obsługiwanej i jednostce obsługującej. W § 5 
ust. 3 pkt 5 -  prowadzenie spraw w zakresie bezpieczeństwa i higieny pracy. 
W piśmiennictwie utrwaliło się, że przekazanie nie może naruszać obowiązków pracodawcy 
i kierownika wynikających z art. 94 kodeksu pracy. Pracodawca, w imieniu którego działa 
kierownik czy dyrektor zapewnia wynagrodzenie, odpowiednie warunki higieniczne 
i bezpieczeństwa.  Radny ma wątpliwości czy nie jest to ograniczenie kompetencji 
wynikających z art. 94 kodeksu pracy? Radny zapytał czy kierownik może zapewnić 
bezpieczne i higieniczne warunki pracy pracownikom a dyrektorzy mają jeszcze zapewnić 
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bezpieczeństwo uczniów nie prowadzących tych spraw, które w całości są przekazane do 
wspólnej obsługi? 
Przewodniczący Rady przypominał, że obecnie jest analizowany projekt uchwały dotyczący 
zapewnienia wspólnej obsługi. 
Starosta Włocławski  powiedział, że pełna obsługa i sprawozdawczość prowadzona będzie 
w Centrum Usług Wspólnych. Zapis ten jest oczywisty, że także te kwestie finansowe przez 
CUW do jednostek muszą być przekazywane, muszą wiedzieć o zmianach w budżecie, 
poczynionych sprawozdaniach itp. Taki jest zamysł funkcjonowania CUW. Jeżeli chodzi 
o sprawy BHP – to mowa o sprawach, które są związane z podpisywaniem umów 
z pracownikami i wydawaniem skierowań na badania, i szkolenia. CUW jest tzw. biurem 
księgowo – rachunkowym dla szkół, to także te sprawy będą realizowane, w żaden sposób nie 
ograniczając kompetencji kierownika jednostki. Umowę o pracę będą podpisywać dyrektorzy, 
kierownicy jednostek. W zakresie CUW jest techniczne „obrobienie umowy”, skierowanie na 
badania, kursy, szkolenia itp.  Nie wkracza to w żaden sposób w kompetencje kierowników 
jednostek.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, przystąpił do 
procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 15  
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 2  
3 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie zapewnienia wspólnej 
obsługi została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi 
stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie zapewnienia 
wspólnej obsługi stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Włocławskiego.    

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy ustalenia od dnia 
1 września 2020 r. planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez 
Powiat Włocławski z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na 
obszarze Powiatu Włocławskiego prowadzonych przez inne organy prowadzące.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 2  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia planu sieci 
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publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Włocławskiego została podjęta.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 

13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 
ewidencji zabytków. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały określa zasady oraz tryb w jaki 
będą udzielane dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub tych, które znajdują się w gminnej ewidencji 
zabytków. Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  przystąpił do procedury 
głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 19 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 1 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia zasad i trybu 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków stanowi 
załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia zasad 
i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 

14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020-2027 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 sierpnia 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką 
i  poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 18 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
Obecni niegłosujący – 1 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027  stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027  stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 

15) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych. W dniu 
dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Starosta Włocławski powiedział, że oprócz wielu zmian czysto technicznych miały miejsce 
zmiany kluczowe. Zwiększana została dotacja dla SPZPS we Włocławku o czym rada 
zadecydował we wcześniejszym punkcie i znajduje odzwierciedleniem w przedłożonym 
projekcie do kwoty 2 mln zł.  Zakup sprzętu dokonywany jest w nieprzychylnym czasie. 
Sprzęt będzie droższy w stosunku do tego co się zakładało. Nie należy oszczędzać na zdrowiu 
mieszkańców. W ostatnich dniach wpłynęła decyzja Premiera RP o przyznaniu środków 
z rezerwy budżetowej na zakup aparatu USG. W dniu dzisiejszym było otwarcie ofert. 
W najbliższym czasie sprzęt zostanie zakupiony za kwotę  369.000 zł. W następnym tygodniu 
rozpoczną się prace modernizacyjne w SPZPS do miesiąca listopada 2020 r. Cały pion 
diagnostyczny będzie odnowiony. Starosta zaprosił na otwarcie zadania. Do budżetu są 
wprowadzane kolejne środki z Funduszu Dróg Samorządowych. Powiat otrzymał 50% 
dofinansowania na drogę w gminie Lubień Kujawski. Mają wpłynąć kolejne środki na dwa 
zadania z FDS. Jest już zakończony remont drogi powiatowej Wiktorowo- Zgłowiączka za 
kwotę ponad 2 mln zł. Na ul. Kazimierza Wielkiego w Kowalu rozpoczynają się prace. 
Zostały złożone kolejne wnioski do 15.08.2020 r.   na kolejne zadania w ramach FDS, tj. 
droga Lubraniec – Topólka (ok. 10 mln zł), droga Chełmica – Świątkowizna (ok. 5 mln zł), 
droga w Izbicy Kuj. w kierunku Błennej (ok. 2 mln zł), wniosek remontowy składający się z 3 
komponentów (droga Rzeżewo, droga z Otmianowo do Kłobi, droga Smogorzewo) ok. 2 mln 
zł. Podejmowane  są działania o pozyskanie środków na Powiatowe Centrum Zdrowia. 
Powiat Włocławski jest jedynym powiatem, który jest na liście wojewódzkiej zadań 
rekomendowanych do  sfinansowania z Krajowego Planu Budowy. Środki unijne mają do 
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Polski trafić w najbliższym czasie. 70% ma być wydatkowanych do 2023 r. w związku 
z pandemią koronawirusa.  Wartość inwestycji to koszt ok. 40 – 50 mln zł. Będzie się szukać 
kilku źródeł dofinansowania. Pierwszy krok jest już uczyniony, że zadanie znajduje się na 
liście. Do 30 września powiat będzie aplikował o środki na zadanie w ramach funduszy 
inwestycji samorządowych. Pierwsza transza została rozdysponowana. 31.08.2020 r. ma być 
dyspozycja Premiera RP o wypłacie środków, ok. 6 mln zł dla Powiatu Włocławskiego. Są 
wprowadzane kolejne środki zewnętrzne projekt europejski miękki dotyczący szkolnictwa 
zawodowego. Kwota ogólna ponad 2.700.000 zł, z czego 1 mln zł do wykorzystania w roku 
2020 r. W znaczącej mierze dotyczy zakupów inwestycyjnych dla szkół: w Chodczu, 
w Lubrańcu – Marysinie, w Kowalu. Na poprzedniej sesji były wprowadzone środki 
finansowe dotyczące liceów ogólnokształcących, w tym roku szkolnictwa zawodowego. Jest 
to kolejny argument do powołania CUW, aby prowadzić jednolitą obsługę księgową. Powiat 
jest na pierwszym miejscu listy rankingowej wniosku kilkunastomilionowego dotyczącego 
szkoleń dla mieszkańców powiatu. Budżet po zmianach osiąga bardzo dobre wskaźniki – 124 
mln zł wydatki, ponad 119 mln zł dochody, ok. 41 mln zł na inwestycje.  Sytuacja finansowa 
jest dobra. Starosta czeka jeszcze na środki z FDS w kwocie ok. 2 mln zł, które powinny 
wpłynąć w najbliższym czasie. Obecnie z  FDS jest ok. 8 mln zł dofinansowania.  
Radna Ewa Kończyńska stwierdziła, że dobrze, że będzie budowa Centrum Medycznego, 
zaopatrzenia w sprzęt. Żaden zakupiony sprzęt i budynek nie zrobi pracy za personel. Radna 
zobowiązała starostę, aby rozpoczął temat zatrudniania fachowych pracowników. Kolejki do 
wykonywania badań oraz do specjalistów nie zmniejszają się. Radna porusza te sprawy na 
posiedzeniach rady społecznej. Na te sprawy radna zwraca uwagę dyrektora SPZPS. Radna 
liczy na to, że problem będzie rozwiązany. 
Starosta Włocławski powiedział, że oprócz części infrastrukturalnej głównym problemem 
służby zdrowia są sprawy kadrowe (specjalistów). Zarząd Powiatu i Rada Powiatu chcą 
jednostkę rozwijać, inwestować. Fachowcy powinni zauważyć w jej funkcjonowaniu dla 
siebie przyszłość. Widać pierwsze optymistyczne aspekty działalności pod względem 
kadrowym.  Starosta wyraził nadzieję, że czynione inwestycje pozwolą jednostce się rozwijać 
również pod względem kadrowym. Jednostka boryka się z wieloma problemami, które 
potęgował koronawirus. Nikt nie mógł przewidzieć, że w miesiącach marzec – kwiecień 
wykonanie usług będzie na poziomie 30%. Zapomina się o tym, że najniższa krajowa od 
01.01.2020 r. wzrosła z kwoty 2250 zł do 2600 zł, w jednostkach samorządowych do 3200 zł, 
bo rozporządzeniem wyłączono dodatek stażowy poza zasadnicze. Starostę cieszy fakt, że 
ludzie zarabiają coraz więcej. Środki z NFZ nie zostały zwiększone w kontrakcie na rok 2020. 
Dyrektor zapomniał dodać, że udało się pozyskać środki, jako jedyny podmiot ochrony 
zdrowia, z Państwowego Funduszu Rozwoju – 900 tys. zł, z czego jest szansa umorzenia 75% 
wartości kwoty. Jest to definicja z subwencji. Nikt nie wie jak tą kwotę księgować, czeka się 
obecnie na interpretację. Te środki znajdują się na koncie jednostki. NFZ przekazuje środki 
w 1/12 każdego miesiąca. Jeżeli można byłoby te środki włączyć do sprawozdania, to 
sytuacja na pewno byłaby odmienna. Są czynione różnego rodzaju działania, aby jednostka 
była atrakcyjna. Koronawirus wpłynie negatywnie na kondycję budżetu powiatu. Obecnie 
dochody z PIT są niższe o ok. 700 tys. zł. Do końca roku będzie to kwota ok. 1 mln zł. Te 
braki w jakimś stopniu rekompensuje Fundusz Inwestycji Lokalnych, który został stworzony 
na inwestycje. Pozytywnie wpłynie na wynik finansowy. Są kolejne negatywne sygnały, 
została podpisana ustawa przez Prezydenta RP o ruchu drogowym, która spowoduję to, że 
dochody uszczuplą się o kilkaset tysięcy złotych z powodu  niższej opłaty komunikacyjnej 
oraz braku kart pojazdu, wymiany tablic rejestracyjnych. Jest to udogodnienie dla 
mieszkańców. Za te nowe rozwiązania nie będzie rekompensaty dla powiatu. Nie ma 
informacji o zwiększeniu subwencji oświatowej, aby dokonać wypłaty zwiększonego 
wynagrodzenia dla nauczycieli o 6% od 1 września 2020 r. Z wypłat do dnia 30 września 
nigdzie w przekazach nie ma informacji o zwiększeniu subwencji oświatowej. Zarząd stara 
się pozyskiwać środki z zewnątrz. Wszystko to ma wpływ na budżet.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos?  
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił  
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 sierpnia  
2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania wraz z autopoprawką i poprosił 
o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba niegłosująca, 2 nieobecne  
Wydruk z głosownia stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 sierpnia 2020 roku zmieniająca uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 sierpnia 2020 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2020 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
 
16) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIX/168/20 

Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż organ nadzoru pismem z dnia 21 sierpnia 2020 r.  
zawiadomił starostę włocławskiego o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały dotyczącej inicjatywy uchwałodawczej.  Dostosowując się 
do żądań organu nadzoru przygotowany został przedmiotowy projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
3 osoby nieobecne  
Wydruk z głosownia stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie uchylenia uchwały nr 
XIX/168/20 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchylenia uchwały nr XIX/168/20 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie uchylenia 
uchwały nr XIX/168/20 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie 
obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.  
 
17) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zasad wnoszenia, 
tworzenia oraz promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych oraz formalne wymogi 
jakim muszą odpowiadać projekty składane przez mieszkańców powiatu.   
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba obecna niegłosująca, 3 osoby nieobecne  
Wydruk z głosownia stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie  obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2020 r. w sprawie  obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
 

18) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że został utworzony klub radnych o nazwie 
Samorządowe Porozumienie Powiatu Włocławskiego. Przewodniczącym klubu jest Pan Jacek 
Jabłoński, członkami: Pani Jadwiga Błaszkiewicz, Pan Dawid Dalmann, Pan Tomasz 
Jezierski.  
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być wygłaszane 
lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. Przypominam, że 
interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je 
niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że na poprzedniej sesji była podjęta uchwała dotycząca 
dożynek. Radny Roman Tomaszewski na ostatniej sesji wiele mówił na temat organizacji 
dożynek. W międzyczasie pojawiły się nowe zagrożenia, w związku z tym radny zapytał jakie 
w tej sprawie jest stanowisko Zarządu Powiatu?  Radny stwierdził, że niedawno pracownicy 
otrzymali podwyżki wynagrodzeń. Radny zapytał czy będzie wyrównanie podwyżek wstecz, 
tak jak było o tym mowa, czy nie? Następnie radny powiedział, że niedawno były obchody 
100 - lecia Bitwy Warszawskiej. Jest to wyjątkowa uroczystość. Włocławek i okolice miały 
swój znaczący udział. Zginęło 50 ludzie, wśród nich mieszkańcy powiatu, mieszkańcy 
powiatu walczyli.  Bitwa Warszawska mogła  rozstrzygnąć o całej bitwie, tak jak miało to 
miejsce podczas Powstania Styczniowego.  Radny zapytał czy padło z ust przedstawiciela 
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starostwa, czy rady powiatu zdanie na temat wielkiej uroczystości. W kraju było ok. 15 
różnych uroczystości. Temat jest godzien podkreślenia, bo jest to wyjątkowa rocznica.  
Pani Anna Kozłowska – Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jedna z największych 
inwestycji w powiecie, która jest realizowana na terenie Gminy Boniewo dobiega końca.  
Radna podziękowała Radzie Powiatu za podjęcie decyzji o budowie drogi. Dzięki inwestycji 
zostanie zapewnione bezpieczeństwo dla użytkowników ruchu drogowego. Radna 
zaapelowała do rady, aby ciąg komunikacyjny przedłużyć. Ciąg komunikacyjny prowadzi do 
Izbicy Kuj. (droga nr 2913C Borzymie – Boniewo – Izbica Kuj.). Radna podziękowała za 
inwestycję. Następnie radna powiedziała, że uroczystości odbywają się w zakrojonym 
zakresie i tak będzie w przypadku 81 rocznicy bitwy pod Szczytnem.  Pan Kazimierz Kaca 
wspólnie z radą rozpoczął świętowanie i jest to kontynuowane. W tym roku uroczystości nie 
będzie, ale odbędzie się IV Bieg Pamięci. Radna zaprosiła radnych do uczestnictwa w biegu. 
Bieg jest dla uczczenia pamięci żołnierzy walczących na kujawach we wrześniu 1939 r.  
Przewodniczący Rady powiedział, że powiat inwestuje w infrastrukturę drogową. Drogi są 
wysokiej jakości. Są chodniki, bezpieczeństwo na drogach jest większe. Przewodniczący 
Rady zaproponował weryfikację organizacji ruchu. Mieszkańcy otrzymują mandaty za 
przekroczenie prędkości. Jeżeli nie ma 20 metrów zabudowań w pobliżu danej jezdni, to nie 
jest to teren zabudowany.  Przewodniczący poprosił o weryfikację wszystkich odcinków 
nowo wybudowanych dróg, gdzie są chodniki, aby zwiększyć ograniczenie prędkości z 50 
km/godz.   
Starosta Włocławski powiedział, że na poprzedniej sesji była prowadzona dyskusja 
o organizacji dożynek i święta powiatu. Święto powiatu planowane na dzień 23.08.2020 r. 
zostało odwołane z uwagi na sytuację epidemiczną, która uległa zwiększeniu. Na tą chwilę 
dożynki są planowane przez samorząd Brześć Kujawski na dzień 19.09.2020 r. Ostateczna 
decyzja nie została podjęta. W jakiejś formie dożynki się odbędą. Jest to wielka tradycja 
powiatu. O ostatecznej formie będzie podjęta decyzja z Burmistrzem Brześcia Kuj. 
Ostateczna decyzja będzie należała do Gminy Brześć Kujawski. Gmina może liczyć na 
wsparcie powiatu. W skromnej formule dożynki powinny się odbyć, aby rolnikom 
podziękować za trud pracy. Jeżeli chodzi o święto powiatu, to nie zostały poniesione żadne 
koszty. Umowy nie były zaliczkowane, były zawierane w taki sposób, aby w każdej chwili 
można było  je rozwiązać. Jeżeli chodzi o podwyżki wynagrodzeń, to zostały uruchomione od 
połowy roku. Starosta podchodzi do wszystkich pracowników w jednakowy sposób  
w jednostkach. Po dokonaniu analizy funkcjonowania dps – ów, pracowników 
administracyjnych szkół, starostwa, PUP, możliwe było uruchomienie w jednakowej średniej  
wysokości podwyżek od 1 lipca 2020 r. Powiat jest ewenementem w sferze budżetowej. 
Sprawa dbania o pracowników jest bardzo ważna. Starosta jest zadowolony, że we wszystkich 
jednostkach podwyżki udało się uruchomić. Jeżeli chodzi o obchody Bitwy Warszawskiej, to  
w naszym regionie odbywały się wojewódzkie obchody. W obchodach brał udział: Starosta 
Włocławski, Członek Zarządu – Pani Agata Wojtkowska. Z uwagi na sytuację pandemiczną 
w żadnej gminie nie były organizowane uroczystości. Starosta podzielił zdanie o wielkiej 
wartości bitwy i uhonorowania osób, które w tym czasie za ojczyznę oddały życie lub 
zdrowie. W sprawie wniosku Przewodniczącego Rady Pan Starosta powiedział, że wniosek 
zostanie przekazany do dyrektora PZD, aby dokonał dogłębnej analizy. Jeżeli chodzi 
o wypowiedź radnej Kozłowskiej, to w budżecie powiatu zostały przyjęte trzy nowe 
dokumentacje drogowe, w tym na kolejny odcinek drogi z Boniewa do Izbicy Kuj., drogę od 
Lutobórz – Kłóbka - Chodecz, drogę w gminie Kowal do strefy inwestycyjnej.   Kolejne drogi 
powinny w najbliższych latach zostać przebudowane. Dokumentacje będą wykonywane, aby 
być gotowym na przyszłoroczny nabór wniosków w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. 
Starosta podkreślił, że zostały wykorzystane wszystkie dokumentacje, które były opracowane, 
były złożone w tegorocznym naborze. W międzyczasie były opracowane trzy nowe 
dokumentacje. Pojawia się szansa w zakresie dróg wojewódzkich. Będzie podpisanie umowy 
między Zarządem Dróg Wojewódzkich a wykonawcą na brakujący chodnik przy szkole 
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w Lubieńcu.  Zadanie ma być wykonane w ciągu 2-3 miesięcy. Mają być dołożone środki 
finansowe na obwodnicę Lubrańca.  Ma być ogłoszony przetarg na drogę z Kowala do gr. 
województwa. Pojawia się szansa na drogę od Brześcia Kuj. do Izbicy Kuj. Starosta 
podkreślił, że zakończyły się prace na drodze w Wiktorowie. Do końca miesiąca trwają prace 
na drodze w Boniewie i Lubaniu. W ciągu 2 miesięcy zakończą się  w Lubieniu Kuj. 
i Kowalu. Starosta zaprosił na otwarcie dwóch obiektów w Lubieńcu  i w Izbicy Kuj. Od 18 
sierpnia 2020 r. funkcjonuje nowy budynek administracyjny Starostwa Powiatowego we 
Włocławku na ul. Stodólnej 68. W dniu dzisiejszym było symboliczne otwarcie. Starosta 
wyraził nadzieję, że podniesie to jakość funkcjonowania urzędu i przyczyni się do pozytywnej 
oceny mieszkańców.  
 

19) Zamknięcie XX  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 28 sierpnia 
2020 r. o godzinie 1410 zamknął XX Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

 Przewodniczący Rady   
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
  
  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 
  


